
 KĀ  PALĪDZĒT  BĒRNAM  KARJERAS
IZVĒLĒ?

Vecākiem ir ļoti būtiska loma bērna karjeras izvēlē, taču svarīgi ir
atcerēties, ka bērns nav vecāka pagarinājums. 

Taču kāda rīcība ir pareiza, kā bērnam palīdzēt, kā atbalstīt, kā mudināt  
 grūtajā profesijas izvēles ceļā?

Faktori, kurus var ietekmēt vecāki, 
lai bērnam dzīves laikā izveidotos veiksmīga

karjera

Dzīves modelis
Vecāku attiecības ar savu darbu , citu bērna dzīvē nozīmīgu

cilvēku attieksme pret profesiju tieši ietekmēs bērna viedokli
par savu nākotni.

Īpašu prasmju un spēju
izkopšana

Vecākiem jāpalīdz bērnam attīstīt vienu
vai vairākas spējas / prasmes, kas bērnam

padodas ļoti labi. Tās veido stabilas
personības prasmīguma kodolu, jo 

 sastopoties dzīvē ar jaunām situācijām
bērns liks ietā īpašo spēju / prasmju
izkopšanā izmantotās īpašības, lai šīs

grūtības pārvarētu.

Vecāku uzdevums: rast vidusceļu starp ļoti augstu
prasību līmeni – lai ko darītu, vienmēr būs slikti un nav
jēgas censties – un pārslavēšanu par katru nieku, kas

neatbilst realitātei.

Patstāvība
Vecākiem ir jāļauj bērniem patstāvīgidarboties skolas laikā,
jo tādējādi bērns attīsta apzinīgumu, disciplīnu, pacietību,

pašvadītas mācīšanās prasmi, kā arī spēju mācīties no
pieļautajām kļūdām.

Kā palīdzēt, ja bērnam padodas viss?
Ja bērnam padodas viss, tad tā ir pazīmē, ka bērns ir talantīgs. Jāatceras, ka ka ar īpašu talantu kādā

jomā nepiedzimst. Visbiežāk talantīgu cilvēku veido vairāku faktoru kopums, kam pamatā ir vispārējās
kognitīvās jeb izziņas spējas un liels ieguldītais darbs. Vecākiem ir jāpalīdz izvēlties tas, kas sniegs

gandarījumu bērnam arī pēc 10 profesijā nostrādātiem gadiem

Galvenais ir nekoncentrēties tikai uz to, kas vislabāk sanāk / padodas,
bet uzdot jautājumu -  Kas sniedz emocionālo piepildījumu?



Bērnam jātiek ar visu galā pašam
Nereti aiz šī slēpjas vecāku nespēja tikt galā ar bērnu. Iespējams vecāki paši
savā bērnībā ir sastapušies ar uzstājīgu vecāku viedokli un nevēlas, lai viņu

bērni piedzīvo to pašu.

VISU IETEKMĒT NAV VECĀKU SPĒKOS
Vecākiem ir svarīgi nepārspīlēt savu lomu bērna adzināšanā, jo maldīgs ir

pieņēmums, ka vecāki spēj ietekmēt visu bērna dzīvi. 
Pret bērnu vērstas pārlieku augstas prasības sekot vecāku izvēlētajam

ceļam nokauj pašiniciatīvu un vēlāk bērnam ir grūtības pieņemt
lēmumus un veidot patstāvīgu dzīvi.

Skaidrs priekšstats par to, kas bērnam būtu jādara  
Iespējams vecāki paši savā dzīvē nav realizējušies un uzskata, ka bērns būs tas, kurš šos sapņus piepildīs

viņu vietā, aizmirstot, ka bērns ir personība, nevis vecāku pagarinājums.

Galējības - pārlieku liberāla audzināšana metodes
Vecāki vispār nepalīdz savam bērnam un neizsaka savu viedokli, tādējādi nedodot iespējas drošā vidē
attīstīt savas spējas. Bērns bez atbalsta tiek iemests lielajā dzīves skolā, kas nereti notiek vecāku lielās

aizņemtības dēļ. Vecāki nespēj iejusties bērna  situācijā un izprast kāda palīdzība bērnam ir
nepieciešama. 

Kļūdas, ko vecākiem nepieļaut

DER ATCERĒTIES
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